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Algemene Beschouwingen CDA Weert 
op de begroting 2017 van de gemeente Weert 

 
 
Dames en heren, hierbij de beschouwingen van het CDA op de voorliggende 
begroting 2017 van onze gemeente.  
 
Algemeen. 
De voorliggende begroting ziet er qua begrotingssaldo ineens een stuk rooskleuriger 
uit door de komst van de september circulaire. Na een periode van zoeken naar 
bezuinigingsmogelijkheden en lastenverzwaring lijkt het tij te zijn gekeerd. Dat zal 
ineens een hele andere dynamiek gaan geven, ook in deze begrotingsbehandeling. 
De centrale vraag zal waarschijnlijk meer komen te liggen op waar hebben we te 
diep gesneden en waar zijn de lasten te veel verhoogd. Elke partij vanuit haar eigen 
overtuiging. Maar daarbij moeten we niet uit het oog verliezen dat we de 
verantwoording hebben en houden om het huishoudboekje van de gemeente ook 
meerjarig op orde te houden. 
 
Zo wil ook geen enkele partij graag de OZB verhogen, ook het CDA niet. Op basis 
van de gegevens uit de september circulaire is verhoging van de OZB ook niet nodig. 
De ervaring leert wel dat de cijfers uit de september circulaire elk jaar vreemde 
sprongen kunnen maken zoals ook dit jaar. Gelukkig was het dit jaar een uitschieter 
in positieve zin. Daarnaast wordt dit ook beïnvloed door de amendementen die 
vandaag worden aangenomen. De vraag die we het college dan ook willen stellen is 
hoe betrouwbaar zijn de gegevens uit de september circulaire met name meerjarig 
en acht het college het verstandig om de OZB indexering nu af te schaffen? Graag 
een reactie daarop.  
 
Reorganisatie Weert in Dynamiek (WinD) 
Zoals in de vorige raadsvergadering besloten zet de gemeente in op een nieuwe 
reorganisatie Weert in Dynamiek (WinD). Een integraal plan waarbij aan de voorkant 
extra financiële middelen zijn toegekend om te investeren in organisatie-ontwikkeling. 
Zoals vorige maand besloten bedraagt dit eenmalig €1,85 miljoen en daarbovenop 
wordt het totale budget voor personeel vastgezet en geïndexeerd met 1,5% zodat 
ook de onderrealisatie op de personeelskosten geïnvesteerd kan worden. Nadat dit 
amper een maand geleden door de gemeenteraad is besloten zien we in deze 
begroting weer pogingen om extra geld hiervoor bij elkaar te sprokkelen. Zo worden 
er twee prioriteiten opgevoerd voor personeelskosten en is de afgesproken 1,5% in 
deze begroting op 2% gezet. We dienen daarom dan ook een amendement in om 
vast te houden aan het besluit dat deze gemeenteraad tijdens de afgelopen 
raadsvergadering heeft genomen. 
[amendement personeel]  
 
Het college noemt op pagina 38 van de begroting als één van de leidende principes 
voor de gemeentelijke organisatie dat zo min mogelijk uitvoerende taken zelf worden 
uitgevoerd. Wij vinden dit een eenzijdige benadering, die strijdig kan zijn met het 
streven naar flexibiliteit, efficiëntie, kwaliteit en behoud van kennis. Wij dienen 
hierover een amendement in.  
[amendement leidende principes] 
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Versterking centrumfunctie en museum 
Het college stelt voor om 1.000.000 euro beschikbaar te stellen voor projecten die 
bijdragen aan de versterking van de centrumfunctie voor de regio. Naast dit bedrag 
verstrekt de Provincie een subsidie. Ook worden investeringen van derden verwacht. 
Concrete informatie over de projecten ontbreekt in de begroting. Dit geldt ook voor 
de prioriteit renovatie museum Jacob van Horne. Het college stelt voor om deze in 
2017 uit te voeren, maar meldt over de dekking van de kosten slechts   "De dekking 
van de kosten zal gezocht worden in de prioriteit "Versterking van de centrumfunctie 
voor de regio". Kan het college meer informatie geven? Welke bijdrage voor 2017 
wordt van de Provincie verwacht? Welke projecten zullen in 2017 gereed zijn voor 
uitvoering? Voor welke projecten is cofinanciering van de gemeente nodig en voor 
welk bedrag? Wij wijzen er hierbij op dat de kosten van de renovatie van het Jacob 
van Hornemuseum worden geraamd op meer dan € 2.000.000. 
 
Waterfront  
Het project Waterfront (prioriteit 1) gaat over een verandering van de verkeerssituatie 
op en rond de Stadsbrug en een herinrichting van het gebied tussen de Kasteelsingel 
en de Beekstraat tot aan de Hoogpoort. Wij hebben onze twijfel over het nut en de 
noodzaak van het project, ook gezien de hoge kosten. (Waarom hier een dure 
herinrichting van het openbaar gebied terwijl zwaar moet worden bezuinigd op het 
groen in de wijken en dorpen?) Omdat er een apart voorstel voor het project komt, 
gaan wij er nu niet verder op in.  
 
Weert-West 
De toelichting op de prioriteit Weert-West kondigt voorzichtig de renovatie van het 
openluchttheater De Lichtenberg aan. Ze geeft geen informatie over de transacties 
met Provisus die nodig zijn en evenmin over de exploitatie van het openluchttheater 
na de renovatie. Wij verzoeken het college om aanvullende informatie te geven.  
 
Bezuiniging groen 
De CDA-fractie is van mening dat het plan voor de omvorming van het groen niet 
moet worden uitgevoerd. De nadelen zijn te groot. Wel zien wij een positief punt in de 
discussie over het omvormingsplan. Er is een bereidheid van inwoners en 
organisaties om medeverantwoordelijkheid te nemen voor het openbaar gebied. Een 
prachtig voorbeeldproject is het plan voor het wijkpark Fatima. De inwoners hebben 
gaandeweg te veel overgelaten aan de gemeente en de gemeente heeft te veel op 
zich genomen. Dat versterkt de individualisering en draagt er toe bij dat mensen te 
weinig met elkaar begaan zijn. Wij vinden het daarom belangrijk dat geprobeerd 
wordt de initiatieven voor zelfwerkzaamheid in het groen die als reactie op het 
bezuinigingsplan zijn ontstaan te verbreden. Dit kan ook een concreet 
aanknopingspunt zijn voor de gewenste versterking van de participatie.  
 
Er is al een bedrag van ongeveer 130.000 euro op het groenonderhoud bespaard 
door versobering. Het motto hiervoor was "hogere kwaliteit met minder geld". Hier en 
daar kan de kwaliteit in ecologisch opzicht verbeterd zijn, maar veel inwoners 
ervaren de versobering als een achteruitgang. In hun ogen wordt het groen slecht 
onderhouden en treedt er een verwildering op, die zij in hun woonbuurt niet passend 
vinden.  
 
In de presentatie over de omvorming groen op 6 september is ook melding gemaakt 
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van achterstallig onderhoud aan het groen. Het is niet duidelijk wat het college 
hieraan wil doen.   
 
In de begroting 2017 is een bezuiniging van 60.000 euro ingeboekt op het onderhoud 
van de straatbomen. In de presentatie van 6 september over het omvormingsplan 
groen is vermeld dat 50.000 euro per jaar extra nodig is voor meer snoeien in 
verband met behoud van kwaliteit. Wij vragen het college om een toelichting hierop.  
[mede-indienen amendement groen] 
 
Bladkorven 
Het CDA wil dat de bladkorven weer worden geplaatst, en wel om twee redenen.  
Ten eerste stimuleert het inwoners een bijdrage te leveren aan het onderhoud van 
hun woonomgeving. Dit is net de essentie is van de gewenste samenwerking met 
onze inwoners. 
Ten tweede heeft de raad bij de behandeling van “Kiezen met Visie” op 1 juli 2015 
uitgesproken dat deze voorziening voor onze inwoners gehandhaafd moet blijven. 
Daarom dan ook gelijk de vraag aan het college hoe het mogelijk is dat ondanks dat 
de raad hiervoor een motie heeft aangenomen de bladkorven niet zijn geplaatst en 
uit voorliggende en uit de vorige begroting zijn verdwenen? 
 
Wij dienen hiervoor een amendement in. Dit gaat over 2017 en volgende jaren omdat 
we nu de begroting 2017 behandelen. Daarnaast roepen we het college op om dit 
jaar de bladkorven alsnog te plaatsen. Bij de behandeling van het amendement 
zullen we hier verder op in gaan. 
[amendement behoud bladkorven] 
 
Onderhoud recreatieve fietsroutes  
Het college zal nog een voorstel doen voor het groot onderhoud van de recreatieve 
fietsroutes. Het is niet duidelijk wanneer dat voorstel komt. Dit verbaast ons. Het 
onderhoud is urgent, in elk geval voor delen van de routes. Hier en daar had het 
eigenlijk al uitgevoerd moeten zijn. Dit is ook eerder de boodschap van het college 
geweest. Toch lijkt het college nu geen haast te maken. Wij willen graag een 
toelichting. Overigens heeft de raad nooit antwoord gekregen op de vraag waarom er 
in het onderhoudsprogramma wegen geen geld is opgenomen voor de recreatieve 
fietsroutes.  
 
Wmo  
We krijgen steeds vaker signalen dat inwoners niet de zorg krijgen die zij nodig 
hebben. Dit is met name het geval binnen de huishoudelijke hulp. Dit baart ons grote 
zorgen. Recentelijk heeft de CDA-fractie hier in een artikel 40 brief vragen over 
gesteld. Wellicht dat het college enkele vragen uit deze brief nu al kan 
beantwoorden. 
 
Wij zijn het niet eens met het voorstel van het college om € 489.000 van de middelen 
voor de Wmo oud (hulp bij het huishouden en woon-, rolstoel en 
vervoersvoorzieningen) te gebruiken voor het dekken van andere uitgaven. Naar 
onze mening moet het hele budget voor de Wmo hiervoor bestemd blijven. Wij 
dienen hiervoor een amendement in. 
[amendement Budget voor Wmo-oud] 
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Transformatie  
We vinden het belangrijk dat bij de transformatie van het sociaal domein - in alle 
redelijkheid - zoveel mogelijk gekeken wordt naar wat mensen zelf of met hulp van 
hun netwerk nog kunnen. De gemeente sluit hierbij aan met passende ondersteuning 
indien nodig. Het college richt zich in de transformatie echter voornamelijk op een 
nieuw beleid voor maatwerkvoorzieningen (voorzieningen met indicatie) zonder aan 
de voorkant te kijken hoe de vraag naar deze maatwerkvoorzieningen verminderd 
kan worden. Wij zouden graag zien dat het college met een voorstel komt om de 
transformatie van maatwerkvoorzieningen naar voorliggende of algemene 
voorzieningen (voorzieningen dichtbij de inwoners, zonder indicatie) die 
laagdrempelig toegankelijk zijn in gang te zetten. We streven naar wijken en dorpen 
waarin de sociale structuren goed op orde zijn, waar mensen elkaar kennen en 
helpen. Nabuurschap om in CDA- taal te spreken. Alleen als deze structuren en 
laagdrempelige voorzieningen in voldoende mate aanwezig zijn, wordt de behoefte 
aan geïndiceerde zorg kleiner. 
 
Participatiewet 
Wij vragen het college om de raad te betrekken bij de besluitvorming over de 
besteding van het geld uit het budget Participatiewet dat is bestemd voor re-
integratie. De aanleiding is het verzoek om een bijdrage voor het project Go4It. 
Omdat het beschikbare bedrag voor re-integratie ontoereikend is voor alle 
aanvragen, moeten keuzen worden gemaakt. Wij vinden dat de raad mede de criteria 
voor die keuzen moet kunnen bepalen.   
 
Sociaal-cultureel fonds volwassenen 
Bij de behandeling van de begroting 2016 is de raad niet akkoord gegaan met het 
afschaffen van het sociaal-cultureel fonds voor volwassenen, die door het college 
was voorgesteld (amendement III.A.1).. De motie van de raad over een alternatief 
(III.M.5) heeft het college nog niet uitgevoerd. Naar onze mening moet in 2017 de 
nog geldende regeling worden voortgezet. Hiervoor moet dan 160.000 euro worden 
uitgetrokken. Wat is de mening van het college? 
 
Turnaccommodatie 
De CDA-fractie mist in de begroting de reservering van een bedrag voor een 
vervangende voorziening voor gymzaal  St. Louis. Die is nu in gebruik als 
turnaccommodatie, maar is verkocht voor herontwikkeling. De gemeente heeft de 
verantwoordelijkheid om met de gebruikers van St. Louis te zoeken naar een 
passend alternatief. Naar verwachting betekent die verantwoordelijkheid ook dat de 
gemeente een financiële bijdrage zal moeten leveren, eenmalig of jaarlijks in de 
exploitatiekosten van een andere accommodatie. Waarom is hiervoor geen bedrag in 
de begroting opgenomen? 
 
Bereik mobiele netwerken 
Uit een onderzoek is gebleken dat het bereik van de mobiele netwerken in Weert 
aanzienlijk onder het landelijk gemiddelde ligt. Wij dienen een motie in die het college 
oproept om met de aanbieders in overleg te gaan om het bereik te verbeteren.  
 
ICT NML  
Het college vraagt voor 2017 en 2018 een extra bedrag van jaarlijks 100.000 euro 
voor de ICT-samenwerking Noord- en Midden-Limburg. De toelichting bij deze 
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prioriteit is heel summier in verhouding tot het bedrag en het belang van het totale 
ICT-project waarmee de gemeente bezig is. De CDA-fractie vraagt daarom om een 
apart voorstel over de ICT-samenwerking. Wij dienen daarvoor een amendement in. 
[Amendement ICT-NML] : 
 
Inkomsten parkeren 
De raad heeft nog niet de gevraagde informatie over de inkomsten parkeren 2016  
met een daaraan gekoppelde raming voor de inkomsten over heel 2016 gekregen 
(werkelijke inkomsten tot en met september plus de inkomsten van de maanden 
oktober, november en december 2015). Wij verwachten die in de beantwoording van 
het college alsnog te krijgen, zodat de raad een vergelijking met de raming in de 
begroting 2017 kan maken. 
 
Dames en heren, dit waren de algemene beschouwingen van het CDA op de 
begroting 2017 van de gemeente Weert. Ik wil tot slot graag iedereen bedanken die 
een bijdrage heeft geleverd aan de totstandkoming en de behandeling van deze 
begroting.  
 
Dank voor uw aandacht! 
 
Weert is een prachtige stad in beweging. Om dat te houden is de inzet van iedereen nodig. 
Doen wat nodig is voor onze mooie gemeente. Samen kunnen we dat. Omdat Weert het 
waard is! 


